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Spørgsmål nr. 14 vedrørende forslag til lov om forbrugeraftaler (L 39)

fra Folketingets Retsudvalg:

”Hvis det mindre- og merforbrug af ressourcer, som Forbru-
gerklagenævnet forventer i sit høringssvar ikke skønnes netto 
at udgøre et uændret ressourceforbrug i forhold til tiden inden 
de nye regler er trådt i kraft, er der da taget højde for et sådant 
ændret ressourceforbrug i nævnets bevillingsniveau i tiden ef-
ter at reglerne, som forventet, er trådt i kraft den 13. juni 
2014?”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Erhvervs- og Vækstministeriet, idet Konkurrence- og Forbru-

gerstyrelsen under Erhvervs- og Vækstministeriet fungerer som sekretariat

for Forbrugerklagenævnet. 

Erhvervs- og Vækstministeriet har oplyst følgende:

”Det er vanskeligt på forhånd at vurdere, hvilken betydning anvendel-

sen og fortolkningen af de nye regler vil have for ressourceanvendel-

sen i Forbrugerklagenævnet. 

Forbrugerklagenævnets ressourceforbrug er især afhængigt af antallet 

af sager, der bliver indbragt. Der kan dog også være en betydelig vari-

ation i tidsforbruget i de enkelte sager særligt der, hvor der endnu ikke 

er udviklet en fast praksis.

Det er på nuværende tidspunkt uvist, hvor mange sager de nye regler 

vil afstedkomme, og hvor komplekse sagerne vil være. Derfor er det 

også vanskeligt at vurdere, om og hvor mange ressourcer der skal bru-

ges i nævnet i forbindelse med ibrugtagning af de nye regler. Samlet 

vurderer Konkurrence- og Forbrugerstyrelsen dog, at ressourceforbru-

get vil være af et omfang, der kan håndteres indenfor de nuværende 

rammer.”


